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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

23 OKTOBER 2014 
 

 

 

Sammanträde torsdag 23 oktober 2014 

Aktivitetshuset Tuben, T-banehuset i Farsta centrum, klockan 18.00-18.30 (§§ 17-21) och 

därefter fortsättning klockan 19.15-20.30 (§§ 1-16, 22-23). 

 

Ledamöter 
Gunnar Sandell (S), ordförande  

Lars Jilmstad (M), vice ordförande  

Arne Fredholm (M)   inte §§ 17-21  

Lisbeth Crabo Ljungman (M) 

Leif-Åke Andersson (M) 

Yasmin Khan (M) 

Vladan Bošković (FP)  

Eva Gustafson (S)  

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Sebastian Sandström (MP) 

Lars Bäck (V)  

Ersättare 

Marie-Louise Gudmundsson (M)   inte §§ 17-21 

Camilla Lindberg (M) 

Klas Wissman (M) 

Peter Öberg (FP) 

Berit Snapp (C) 

Tuula Karlsson (S) 

Kjell Backman (S) 

Annaklara Martin-Löf (MP) 

Annika Hansén-Eriksson (MP) 

Laura Roselli (V) 

  

Tjänstgörande ersättare 

Martin Levanto för Ann-Louise Ebérus, båda (M)  

Daniel Carlstedt för Karin Lekberg, båda (S) 

Marie-Louise Gudmundsson för Arne Fredholm, båda (M)   §§ 17-21 

 

Tjänstemän 

§§ 1-23: Stadsdelsdirektör Steinunn Á Håkansson och nämndsekreterare Pia Sundqvist. 

§§ 1-16: Avdelningscheferna Pär Dahlqvist, Päivi Kabran (även § 22), Per-Ove Mattsson 

(även §§ 17-21), Lena Rabe och Birgitta Thulén, enhetschef Carina Olsson, Farsta 

kommunala hemtjänst (även § 22), upphandlingsstrateg Michael Boström, verksamhets-

controllers Medea Fröderos Sandbladh, Katarina Höök och Monika Lind, kommunikations-

ansvarig Marie Khoury. 

 

Personalföreträdare 

§§ 1-16: Carina Lemon-Allstrin, LO (Kommunal). 

 

Utses att justera Gunnar Sandell (S) och Lars Jilmstad (M)  

 

Dag för justering 24 oktober 2014 

 

 

 

 

     

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande  Vice ordförande 

 

Antal paragrafer: 23 varav paragraf nummer 17-23 under sluten del av sammanträdet. 

Antal blad: 28 varav blad nummer 22-28 under sluten del av sammanträdet. 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 1 

Upprustning av förskolan Rymdens utemiljö    

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på medborgar-

förslag från Nina Svanberg om upprustning av förskolan Rymdens utemiljö. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Nina Svanberg att förskolan Rymdens gård ska rustas upp 

och att det ska anläggas tydligare lekstationer utifrån förskolepedagogiken. Förslags-

ställaren önskar även att fastigheten renoveras. 

 

Medborgarförslaget har redan förverkligats. Fastighetsägaren Skolfastigheter i Stockholm 

AB, SISAB, har rustat upp Rymdens gård i dialog med förskolepersonal och föräldrar. 

SISAB har planer på att även rusta upp Rymdens inomhusmiljö, och diskussioner pågår 

med förvaltningens lokalenhet och förskolans ledning om vad detta ska omfatta. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-16. 

Dnr 1.2.4-560/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 2 

Rutin för lex Sarah inom Farsta stadsdelsnämnd 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till rutin för lex Sarah inom Farsta 

stadsdelsnämnd 

 

Ärendet 

Sedan förändringar i lagstiftning och stadens riktlinjer om lex Sarah infördes 2011 har 

Farsta stadsdelsnämnd haft preliminära rutiner för hanteringen av avvikelser och 

missförhållanden enligt lex Sarah.  

 

I arbetet med att utveckla ett ledningssystem för systematiskt kvalitetsarbete enligt 

Socialstyrelsens föreskrift ses nu hela avvikelsehanteringsprocessen över och förbättras. 

Rutinen för lex Sarah har därför uppdaterats och förtydligats för att harmoniera med ny 

lagstiftning och för att bättre stödja medarbetare och chefer i hanteringen av 

missförhållanden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-30. 

Dnr 1.1-667/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

23 OKTOBER 2014 

BLAD 4 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 3 

Externt finansierade projekt inom Farsta stadsdelsförvaltning 2014 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av externt finansierade projekt 

inom Farsta stadsdelsförvaltning 2014. 

 

Ärendet 

För närvarande pågår två projekt inom stadsdelsförvaltningen som finansieras med medel 

från andra myndigheter, så kallade extern finansiering. Det handlar om projektet Våld i 

nära relationer, som bedrivs tillsammans med stadsdelsnämnderna Skarpnäck och 

Enskede-Årsta-Vantör, och Lilla Famnen, som bedrivs tillsammans med landstinget. Båda 

projekten finansieras med medel från Socialstyrelsen.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-01. 

Dnr 1.2.6-669/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 

PRIO-medel för barn, unga och vuxna med psykisk ohälsa 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av användningen av stadens 

PRIO-medel för barn, unga och vuxna med psykisk ohälsa.  

 

Ärendet 

Regeringen och Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) har ingått en överens-

kommelse om stöd till riktade insatser för att förbättra vården och omsorgen för barn, 

unga och vuxna med psykisk ohälsa. Socialnämnden i Stockholm har beslutat om en 

handlingsplan för utvecklingsarbete. Farsta stadsdelsnämnd har fått totalt 2,5 miljoner 

kronor för utvecklingsarbete i enlighet med handlingsplanen. I ärendet redovisas de 

områden som förvaltningen prioriterar. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-01. 

Dnr 1.2.6-668/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

23 OKTOBER 2014 

BLAD 6 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 5 

Uppföljning av vård- och omsorgsboenden på entreprenad – Postiljonen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner den samlade uppföljningen av Attendo Cares drift av 

Postiljonens vård- och omsorgsboende. 

 

Ärendet 

Alla vård- och omsorgsboenden följs upp årligen. När det gäller de boenden som drivs på 

entreprenad ansvarar stadsdelsnämnden för uppföljning av både avtal och verksamhet. 

Förvaltningen redovisar nu årets uppföljning av Attendo Cares drift av Postiljonens vård- 

och omsorgsboende. Boendet har både somatisk vård och demensvård.  

 

Efter två separata uppföljningar under 2014 bedömer förvaltningen att entreprenören 

bedriver en väl fungerande verksamhet som erbjuder ett stort utbud av aktiviteter. Några 

brister inom rehabiliteringsområdet har påtalats. I åtgärdsplaner beskriver enheterna hur 

bristerna ska avhjälpas. Förvaltningen bedömer att planerna är tillräckliga för att komma 

tillrätta med bristerna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-12. 

Dnr 1.2.1.657/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Den fortsatta driften av Ängsö gruppboende 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att inte förlänga avtalet med 

Attendo Sverige AB, organisationsnummer 556148-5169, om driften av Ängsö 

gruppboende. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att, om kommunstyrelsen beslutar enligt nämndens 

rekommendation, utreda och redovisa för nämnden drift av Ängsö gruppboende i 

nämndens egen regi från och med den 1 oktober 2015. Kostnaderna och prognos för 

platser i gruppboende är särskilt viktiga. 

 

Ärendet 

Stockholms stads avtal med Attendo Sverige AB om driften av Ängsö gruppboende löper 

ut den 30 september 2015. Om parterna är överens kan avtalet förlängas på samma villkor 

i två år. Överenskommelse om förlängning ska vara skriftlig och träffas senast nio 

månader före avtalstidens utgång.  

 

Givet nuvarande förutsättningar, ekonomiska och andra, föreslår förvaltningen att 

nämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga avtalet. Förvaltningen föreslår 

också att nämnden låter förvaltningen utreda förutsättningarna för fortsatt drift av Ängsö 

gruppboende, antingen från och med den 1 oktober 2017 om avtalet förlängs eller från 

och med den 1 oktober 2015 om avtalet inte förlängs. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-20. 

Dnr 2.2.2-731/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck 

(V) yrkade att nämnden skulle rekommenderar kommunstyrelsen att inte förlänga avtalet 

med Attendo Sverige AB om driften av Ängsö gruppboende. Partierna yrkade vidare att 

nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att, om kommunstyrelsen beslutar enligt 

nämndens rekommendation, utreda och redovisa för nämnden drift av Ängsö grupp-

boende i nämndens egen regi från och med den 1 oktober 2015, med särskild vikt vid 

kostnaderna och prognos för platser i gruppboende. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana 

Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Arne Fredholm (M) förklarade att han reserverade sig mot beslutet till förmån för 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. 
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Berit Snapp (C) anmälde ett ersättaryttrande. 

 

Personlig reservation 

Arne Fredholm (M) 

 

Jag reserverat mig mot beslutet till förmån för förvaltningens förslag till beslut: 

 

1. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga av talet med 

Attendo Sverige AB, organisationsnummer 556148-5169, om driften av Ängsö 

gruppboende för perioden 1 oktober 2015 – 30 september 2017. 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att efter kommunstyrelsens ställningstagande 

utreda och redovisa för nämnden förutsättningarna för fortsatt drift av Ängsö 

gruppboende, antingen från och med den 1 oktober 2017 om avtalet förlängs eller från 

och med den 1 oktober 2015 om avtalet inte förlängs. Uppdraget verkställs efter det 

att kommunfullmäktige har fastställt eventuellt nya ekonomiska, principiella och 

andra förutsättningar för särskilt boende inom äldreomsorgen. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Med hänsyn till kommunalvalets resultat avstår den avgående majoriteten från att utnyttja 

sin ännu kvarstående majoritetsställning. Därmed blir det den tillträdande majoritetens 

mening i ärendet som blir nämndens beslut. 

 

Vi beklagar djupt den tillträdande majoritetens beslut i detta ärende. Vi vill därför uttala 

vår starka kritik grundad på principiella, ekonomiska och ideologiska förhållanden. 

 

Vi menar att förvaltningen i sitt tjänsteutlåtande på ett förvaltningsrättslig helt igenom 

korrekt sätt har beskrivit de grunder som gör att förvaltningen föreslår en förlängning av 

avtalet med Attendo. Förvaltningen har att förhålla sig till den budget som fortfarande 

gäller. Som bekant finns ännu ingen annan budget att förhålla sig till och förvaltningen 

skulle göra ett från principiella utgångspunkter olyckligt missgrepp om den skulle skriva 

ett tjänsteutlåtande utifrån övergripande nya budgetriktlinjer när någon sådan budget ännu 

inte finns. 

 

Vi menar vidare att förvaltningen på ett ansvarsfullt och korrekt sätt har redovisat de 

ekonomiska konsekvenser som en övergång av Ängsös verksamhet till 

egenregiverksamhet skulle innebära. Stadsdelens rödgröna partier slarvar på ett 

ansvarslöst sätt med skattebetalarnas pengar när de nu rekommenderar ett återtagande av 

verksamheten. 

 

Ideologiskt är beslutet också förkastligt. Det illustrerar på ett tydligt sätt varför det är en 

olycka för stockholmarna med ett nytt styre i staden och i stadsdelen. Beslutet och de 

troliga kommande besluten i samma anda betyder: 
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- Farväl till valfrihet, när återkommunaliseringen på sikt lämnar endast en utförare 

kvar. 

- Farväl till stimulerande och kvalitetshöjande konkurrens i livsviktiga 

verksamheter. 

- Farväl till undersköterskors och annan vårdpersonals möjligheter att själva starta 

verksamheter. 

- Farväl till socialt entreprenörskap. 

- Farväl till vårdpersonals möjligheter att hitta andra arbetsgivare och därmed också 

kunna påverka sin lön och sin framtida utveckling. 

 

Tidningsartiklar ger vid handen att Farsta stadsdelsnämnd från årsskiftet kommer att få en 

vänsterpartist som ordförande.  

 

Vi i allianspartierna är inte desto mindre förvånade över att S och MP redan låter detta 

parti, så genom decennierna doktrinärt fientligt inställt till individualism, valfrihet och 

framförallt privat verksamhet, ta kommandot i stadsdelen.  

 

Vi beklagar utgången av det aktuella ärendet. Och vi ser med stor oro fram emot en 

fortsatt nedmontering av väl fungerande verksamheter från de rödgröna partiernas sida.  

 

Ersättaryttrande 

Berit Snapp (C) 

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag instämt i det särskilda uttalandet från Lars Jilmstad m fl 

(M) och Vladan Bošković (FP). 
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§ 7 

Förlängning av avtal med Nordic Tjänst om inköp och distribution av 

dagligvaror inom hemtjänsten 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämndens avtal med Nordic Tjänst, organisationsnummer 681115-1072, om 

inköp och distribution av dagligvaror inom hemtjänsten förlängs på samma villkor 

med ett år, till och med den 29 februari 2016. 

2. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att teckna förlängningsavtal med entreprenören. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämndens avtal med Nordic Tjänst om inköp och distribution av dagligvaror 

inom hemtjänsten löper ut den 28 februari 2015. Förvaltningen är nöjd med samarbetet 

med entreprenören, som följer avtalsvillkoren och framstår som en trygg och seriös 

avtalspart. Förvaltningen föreslår därför att avtalet förlängs på samma villkor med ett år, 

till och med den 29 februari 2016. Stadsdelsdirektören föreslås få i uppdrag att teckna 

förlängningsavtal med entreprenören. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-30. 

Dnr 2.2.2-670/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Gemensam ramavtalsupphandling av insatser för barn, ungdomar och deras 

familjer 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden deltar i förberedelserna av en gemensam ramavtalsupphandling av 

insatser för barn, ungdomar och deras familjer genom att uppdra åt förvaltningschefen vid 

socialförvaltningen att utarbeta ett förslag till förfrågningsunderlag. Nämnden tar därefter 

ställning till deltagande i upphandlingen och till förfrågningsunderlag i början av 2015. 

 

Ärendet 

Socialnämnden bjuder in samtliga stadsdelsnämnder till i en förnyad gemensam 

upphandling av ramavtal om insatser för barn, ungdomar och deras familjer. Nuvarande 

ramavtal löper ut den 31 december 2015 och kan inte förlängas ytterligare.  

 

Förvaltningen ser ett fortsatt behov av dessa insatser och föreslår därför att nämnden 

deltar i förberedelserna av den gemensamma upphandlingen genom att uppdra åt förvalt-

ningschefen vid socialförvaltningen att utarbeta ett förslag till förfrågningsunderlag. 

Nämnden tar därefter ställning till deltagande i upphandlingen och till förfrågnings-

underlag i början av 2015. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-07. 

Dnr 2.2.2-686/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Ny ordförande i stadsdelsnämndens näringslivsråd 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden utser ledamoten Karin Lekberg (S) som ny ordförande i nämndens 

näringslivsråd.  

2. Lars Bäck utses till vänsterpartiets representant i rådet istället för Laura Roselli. 

 

Ärendet 

Med anledning av resultatet i kommunalvalet har berörda partier och partigrupper kommit 

överens om att föreslå att nämnden utser Karin Lekberg (S) till ny ordförande i nämndens 

näringslivsråd.  

 

Rådets och nämndens hittillsvarande ordförande Lars Jilmstad kvarstår som moderaternas 

företrädare i rådet. Övriga av nämnden utsedda partiföreträdare är Peter Öberg (FP), Berit 

Snapp (C), Sebastian Sandström (MP) och Laura Roselli (V). (Den 18 april förra året 

uttalade nämnden att partierna vid behov kan låta andra partiföreträdare från nämnden 

delta i rådets möten än de som formellt har utsetts att ingå i rådet.) 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-06. 

Dnr 1.1-672/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag, och yrkade därutöver tillsammans med Lars Bäck (V) att vänsterpartiets representant 

i rådet, Laura Roselli, skulle ersättas av Lars Bäck. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) och Lars 

Bäck (V). 
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§ 10 

Delegering till stadsdelsnämndens ordförande 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden delegerar till nämndens nye ordförande Gunnar Sandell rätten att 

fatta beslut enligt 9 § LVU (lag med särskilda bestämmelser om vård av unga) om 

upphörande av omedelbart omhändertagande och enligt 30 § LVU om upphörande av 

tillfälligt flyttningsförbud. Delegeringen gäller för återstoden av 2014. 

2. Nämndens motsvarande delegering den 2 januari 2014 till nämndens hittillsvarande 

ordförande Lars Jilmstad (M) upphör att gälla. 

 

Ärendet 

Med anledning av resultatet i kommunalvalet kommer det nyvalda kommunfullmäktige vid 

sitt sammanträde den 20 oktober eventuellt att utse ny ordförande i stadsdelsnämnderna. 

Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut föreslås nämnden delegera beslutande-

rätt enligt punkt 1 ovan till den nye ordföranden för återstoden av året, och samtidigt återta 

den delegering man tidigare givit hittillsvarande ordföranden.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-07. 

Dnr 1.1-706/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Ekonomisk månadsrapport september 2014 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för september 

2014 och anför därutöver att nämndens tidigare opposition – numera nya majoritet – oroas 

av det stora underskottet inom äldreomsorgen som uppstått under högeralliansens tid vid 

makten. Vi ansökte i ärendet om tertialrapport 2 vid förra nämndmötet om ytterligare 30 

miljoner kronor till nämnden för att lösa den del av problemet som avser felaktigt bedömt 

behov av äldreboende. Det andra problemet rör den kommunala hemtjänsten. Stadsdels-

förvaltningen har uppdrag att arbeta med detta, vilket de gör på ett bra sätt. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten redovisa ett budgetunderskott om totalt 5,0 

miljoner kronor. Inom äldreomsorgen ligger fortfarande både antalet placeringar i 

heldygnsomsorg och antalet hemtjänsttimmar över planeringsnivån, och äldreomsorgens 

beställarenhet redovisar ett underskott om 24,8 miljoner kronor. Den kommunala 

utföraren av hemtjänst redovisar ett underskott för helåret om 7,0 miljoner kronor. 

 

Den bokförda nettokostnaden för ekonomiskt bistånd ligger fortsatt under budgeterad nivå 

och prognosen är ett överskott om 6,4 miljoner kronor. Samtliga centrala reserver tas i 

anspråk. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-10-09. 

Dnr 1.2.1-168/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram en egen 

text. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana 

Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Berit Snapp (C) anmälde ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Med hänsyn till kommunalvalets resultat avstår den avgående majoriteten från att utnyttja 

sin ännu kvarstående majoritetsställning. Därmed blir det den tillträdande majoritetens 

mening i ärendet som blir nämndens beslut. 
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Ersättaryttrande 

Berit Snapp (C) 

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag instämt i det särskilda uttalandet från Lars Jilmstad m fl 

(M) och Vladan Bošković (FP). 
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§ 12 

Rekommendation från KSL om hälso- och sjukvård i bostad med särskild 

service och daglig verksamhet       

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

rekommendation från Kommunförbundet Stockholms Län om hälso- och sjukvård i 

bostad med särskild service och daglig verksamhet. 

 

Ärendet 

Styrelsen för Kommunförbundet Stockholms Län (KSL) rekommenderar att kommunerna 

tar över ansvaret för de hälso- och sjukvårdsinsatser, inklusive rehabilitering och 

habilitering, som sker i bostad med särskild service och inom daglig verksamhet. 

Landstinget ansvarar för läkarinsatser och specialiserad hälso- och sjukvård samt 

specialiserad rehabilitering. 

 

Förvaltningen skulle önska att ansvarsfördelningen regleras tydligt på ett tidigt stadium 

för att undvika framtida samverkansproblem, men är positiv till förslaget i dess helhet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-08-25. 

Dnr 1.5.1-478/2014 

 

Förslag till beslut 

Vice ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden 

skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

anmälde att partierna lämnar ärendet utan eget ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Motion  från V om en kreativ vision för Högdalstopparna som ett viktigt led i 

skapandet av Ekopark Syd     

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på rubricerade 

motion samt anför därutöver följande:  

 

Nämnden instämmer i motionens förslag om att utveckla Högdalstopparna som en del i 

Ekopark Syd. I Ekopark Syd ingår bland annat Högdalstopparna, Rågsveds Friområde 

samt Svedmyra-, Fagersjö- och Majroskogarna. Dessa är viktiga för alla invånare i 

sydöstra Stockholm.  

 

Nämnden föreslår därför att stadsdelsnämnderna Farsta och Enskede-Årsta-Vantör får ett 

uppdrag att leda arbetet med att bilda Ekopark Syd. Detta ska ske i nära kontakt med så 

många som möjligt av invånarna i sydöstra Stockholm samt med föreningarna i området. 

Förslaget bör slutligt fastställas av kommunfullmäktige. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Maria Hannäs (V) att en ny vision ska tas 

fram för Högdalstopparna, en vision om ett natur- och rekreationsområde på ekologisk 

grund med fokus på barn och ungdomar, främst flickor.  

 

Förvaltningen delar uppfattningen att ett nytt grepp måste tas kring Högdalstopparna. 

Istället för en ny vision föreslås att ett nytt program tas fram. Programmet ska ta hänsyn 

till områdets förutsättningar. Förvaltningen föreslår åtgärder som är genomförbara inom 

rimlig tid och som inte heller är alltför kostsamma, exempelvis terrängcykelbana, 

hundrastgård och ett utegym på en av topparna.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-29. 

Dnr 1.5.1-423/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt yrkande från ordföranden Gunnar Sandell m fl (S), Mariana 

Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Berit Snapp (C) anmälde ett ersättaryttrande. 
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Särskilt uttalande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Med hänsyn till kommunalvalets resultat avstår den avgående majoriteten från att utnyttja 

sin ännu kvarstående majoritetsställning. Därmed blir det den tillträdande majoritetens 

mening i ärendet som blir nämndens beslut. 

 

Ersättaryttrande 

Berit Snapp (C) 

 

Om jag hade haft rösträtt hade jag instämt i det särskilda uttalandet från Lars Jilmstad m fl 

(M) och Vladan Bošković (FP). 
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§ 14 

Tidsåtgång för förhandsbedömningar med mera 

Yttrande till IVO 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande till 

Inspektionen för vård och omsorg i ärende med diarienummer 8.2-17540/2014. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har efter en anmälan från Rädda Barnen i ett 

enskilt ärende begärt att nämnden yttrar sig om tidsåtgång för förhandsbedömningar, 

barns och föräldrars möjlighet att samtala enskilt med socialtjänsten och hur skydds- och 

riskbedömningar på barn säkras. 

 

Förvaltningen redogör för hur barn och föräldrar blir lyssnade på och får ge sin syn på den 

oro som ligger till grund för anmälan. Samma dag en anmälan inkommer görs en risk- och 

skyddsbedömning med barnets behov i fokus. Förvaltningen har under det senaste halv-

året haft en ökad inströmning av anmälningar och har därför utökat mottagningsgruppen 

med en socialsekreterare för att behålla en god kvalitet i förhandsbedömningar och hålla 

tidsgränsen enligt gällande lagstiftning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2014-09-24. 

Dnr 1.4-642/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 15 

Anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 25 september 2014 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 13 oktober 2014 

 

Pensionärsrådets protokoll den 13 oktober 2014 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2014-10-09. 

Dnr 1.1-5/2014 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 10 september – 9 

oktober 2014, enligt nämndens delegering. 

 

1. 2014-09-29: Per-Ove Mattsson tillförordnad direktör 3-6 oktober 2014. Dnr 1.1-

660/2014 

2. 2014-10-09: Delegering av beslutanderätt inom äldreomsorgen. Dnr 1.1-708/2014 

 

Förvaltningen hade denna gång inte redovisat någon statistik över beslut om 

vårdnadsbidrag. 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

23 OKTOBER 2014 

BLAD 21 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande 

 

§ 16 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Ordföranden föreslog att hela nämnden får i uppdrag att delta vid den planeringsdag om 

nästa års verksamhetsplan som förvaltningen anordnar fredag 14 november. 

 

Beslut 

Nämnden uppdrar åt ledamöter och ersättare att delta vid planeringsdagen om nästa års 

verksamhetsplan fredag 14 november.  

 

 

 

 


